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Nr. 145  BRIEF VAN DE MINISTER VAN ECONOMISCHE ZAKEN 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 21 april 2015 

In de regeling van werkzaamheden van 15 april 2015 heeft uw Kamer 
verzocht om een brief over de uitspraak van de voorzieningenrechter van 
de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State over twee 
verzoeken tot het geheel of gedeeltelijk stilleggen van de gaswinning in 
Groningen (Handelingen II 2014/15, nr. 75, item 28). Aan het begin van de 
ochtend van 15 april jl. heb ik uw Kamer reeds een brief over deze 
uitspraak gestuurd (Kamerstuk 33 529, nr. 144). Kortheidshalve verwijs ik 
naar deze brief. Aanvullend daarop informeer ik uw Kamer hierbij over 
twee specifieke punten die in de voornoemde regeling van werkzaam-
heden aan de orde zijn geweest. 

Productie buiten Loppersum 

Uw Kamer heeft gevraagd of het terugbrengen van de gasproductie rond 
Loppersum niet gecompenseerd wordt met extra productie elders in het 
veld. De voorzieningenrechter heeft mijn winningsbesluit over de 
productie uit het Groningenveld in de jaren 2014, 2015 en 2016 op één 
punt aangescherpt, namelijk op het punt van de gaswinning uit de 
clusters rond Loppersum. Voor het overige heeft de voorzieningenrechter 
mijn besluit in stand gehouden. Dat betekent dat NAM de gaswinning uit 
de andere (drie) delen van het veld kan continueren binnen de condities 
en voorwaarden die ik in mijn besluit heb vastgelegd. Voor de andere 
clusters dan Loppersum zijn de volgende maxima voor de jaarlijkse 
gaswinning vastgelegd: 
– Eemskanaal: 2 miljard Nm3; 
– Regio Zuid-West: 9,9 miljard Nm3; 
– Regio Oost: 24,5 miljard Nm3. 
Deze beperkingen blijven onverkort gelden. Dit heeft als gevolg dat de 
gasproductie over 2015 nimmer hoger zal komen dan deze in totaal 36,4 
miljard Nm3, aangevuld met de hoeveelheid gas die nodig is om de 
clusters rond Loppersum open te houden en hetgeen mogelijk extra is 
benodigd uit deze clusters om de leveringszekerheid te kunnen garan-
deren. Daarbij geldt verder dat ik, zoals aangeven in mijn brief van 
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9 februari jl. (Kamerstuk 33 529, nr. 96), de gaswinning uit het Gronin-
genveld over de eerste helft van 2015 heb beperkt tot 16,5 miljard Nm3 en 
dat ik per 1 juli 2015 een besluit zal nemen over het voor 2015 te hanteren 
niveau. Dit op basis van de risicokaarten die NAM voor 1 mei a.s. moeten 
opleveren en waarover Staatstoezicht op de Mijnen (SodM) mij uiterlijk 
1 juni a.s. een advies zal geven. De uitspraak van de voorzieningenrechter 
geeft mij geen aanleiding om van dit tijdpad af te wijken. 
Dat laatste geldt ook voor het onderzoek dat ik in diezelfde brief heb 
aangekondigd naar de consequenties van een andere benadering van de 
gaswinning. Dit complexe onderzoek moet op 1 december 2015 zijn 
afgerond. Daarbij zal ik SodM vragen wat de gevolgen van die andere 
benadering zijn voor de veiligheid, waarna besluitvorming is voorzien 
voor 1 januari 2016. 

Mogelijke sloop 43 woningen in Loppersum 

Uw Kamer heeft gevraagd om informatie over de mogelijke sloop van 43 
woningen rond Loppersum, waarover in diverse media is bericht (zie ook 
het commissieverzoek van 16 april 2015). Op dinsdag 14 april 2015 zijn de 
bewoners van de 43 woningen aan de Delfstraat, Zeedijken en Zijlvest in 
Loppersum tijdens een informatiebijeenkomst geïnformeerd over de 
uitkomsten van de onderzoeken naar de aardbevingbestendigheid van 
hun woningen. Aan de bewoners is meegedeeld dat de woningen niet 
acuut onveilig zijn, maar dat er wel technische gebreken zijn geconsta-
teerd. Daardoor kan niet met zekerheid worden gezegd dat de woningen 
in de toekomst bestand zijn of gemaakt kunnen worden tegen mogelijk 
zwaardere bevingen. Het advies vanuit het Centrum voor Veilig Wonen 
(CWV) is om deze woningen niet bouwkundig te versterken maar opties 
voor nieuwbouw te onderzoeken. De gemeente Loppersum ondersteunt 
dit advies. De komende tijd zullen individuele gesprekken met de 
bewoners worden gevoerd over de uitwerking van de opties tot 
nieuwbouw en de wensen die zij daarbij hebben. Hiertoe is een spreekuur 
ingesteld bij de gemeente Loppersum, waar bewoners zowel op basis van 
inloop als op afspraak terecht kunnen. Het doel is om bewoners onder-
steuning op maat te bieden en een eerste inzicht in hun oplossingsvoor-
keuren te krijgen. Deze aanpak past binnen de doelstelling van het CVW 
om in 2015 bij 3.000 huizen versterkende maatregelen toe te passen, 
waarover ik uw Kamer per brief van 9 februari jl. heb geïnformeerd 
(Kamerstuk 33 529, nr. 96). De huizen die het zwakst zijn, worden daarbij 
als eerste aangepakt, met als doel het risico gericht te verminderen. Dit 
gebeurt in goed overleg met de gemeente en de bewoners. 

De Minister van Economische Zaken, 
H.G.J. Kamp
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